
 

 

Protokół Nr XXXIII/2013 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 maja 2013r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 14
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
50 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew. 

 

Nieobecny na sesji – Radny Jan Łuczak. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Teresa Wieczorek – inspektor ds. techniczno-kancelaryjnych, 

2. Danuta Majewska – inspektor ds. organizacyjnych i kadr. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 14
10

 otworzył XXXIII 

Sesję Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z 

dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż 

zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 13 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 



3. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie odrzucenia wniosku mieszkańców o przeprowadzenie 

referendum lokalnego na wniosek mieszkańców dotyczącego 

planowanej budowy zakładu utylizacji opon samochodowych w 

Wierzchowie – druk nr 245, 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk 

nr 246. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7.  Komunikaty i sprawy różne. 

8.  Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący  Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy któryś z Radnych 

lub Wójt chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół 

z posiedzenia XXXII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 16 maja 

2013r. został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad 

przed rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła 

żadna uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia 

poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu 

Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXXII sesji Rady Gminy. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła Protokół z XXXII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i 

zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 



 

Ad. 4 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym wpłynęła jedna interpelacja Radnego Bogusława Pawłowicza o 

następującej treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców posesji na ulicy Lipowej 

29 w Wierzchowie o udrożnienie studzienek i kanalizacji 

odprowadzającej wody opadowe. Przy większych opadach deszczu 

wejście na posesję oraz ogródki przydomowe są zalewane. Bardzo proszę 

o pilne zainteresowanie się sprawą. 

 

Na Sesji interpelacje zgłosili: 

 

Radny Józef Janicki zgłosił 1 interpelację: 

 

1) Podjąć działania w celu zlikwidowania przyczyn powstawania zacieków 

w sali wiejskiej w Świerczynie. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz zgłosił 1 interpelację: 

  

1) Dokonać wymiany rynien na budynku remizy OSP w Wierzchowie, 

ponieważ stan obecny rynien powoduje notoryczne zalewanie ściany 

podczas opadu deszczu. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na 

interpelacje z Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił pisemnie 3 interpelacje: 

 

1) W związku z przejęciem ul. Długiej (działka nr 522/10- stacja PKP) od 

PKP oraz infrastruktury, wnoszę o rozważenie możliwości uruchomienia 

oświetlenia ulicznego tj. montażu opraw oświetlenia ulicznego. Pragnę 

zauważyć że oświetlenie istniało i należałoby tylko go reaktywować. 

 

2) Proszę o wyjaśnienie rozbieżności co do pojemności laguny Ferma 

Źeńsko, według ustaleń zgodnie z pismem IOŚ Delegatura Koszalin z 

dnia 9.XII.2010 r. D.I.OW-0551/14/2010 (tzw. laguna) posiada 

pojemność 9700 m
3
, natomiast zgodnie z pismem Wydziału 

Architektoniczno-Budowlanego Starostwa Drawskiego z dnia 

21.04.2011r. ta sama laguna posiada 6000 m
3
. 



Zgodnie z decyzją o zwiększeniu parametrów produkcji gnojowicy i 

poboru wody Urzędu Marszałkowskiego z dnia 12 września 2012 r. ta 

sama laguna posiada pojemność 10.000 m
3
 w związku z powyższym 

proszę o wskazanie rzeczywistej pojemności laguny Fermy Żeńsko. 

Załącznik: 1. Kserokopia odpowiedzi Wydziału Architektoniczno-

Budowlanego Starostwa  Drawskiego na moją interpelację dotyczącą 

w/w. 

 

3) Wnoszę o udzielenie informacji o przeprowadzonych kontrolach, Ferm 

trzody chlewnej w Żeńsku i Żabinie Spółki z o.o. Agri Plus za  lata 2010- 

2013 i przekazania wyników kontroli. 

Proszę także o udzielenie informacji, jaki jest stan monitoringu wód 

podziemnych i powierzchniowych w związku z rolniczym 

zagospodarowaniem gnojowicy: 

- ilość pizometrów do poboru próbek ogółem 

- ilość pizometrów czynnych  

- ilość pizometrów uszkodzonych nieczynnych. 

 

Radny Stefan Żołynia poruszył sprawę zaplanowanych środków w budżecie 

Gminy na rok 2013 na zagospodarowanie plaży nad jeziorem Dramienko – są to 

duże środki i czy nie będą zmarnowane, ponieważ  w przeszłości wszystkie 

podejmowane działania zagospodarowania tego terenu zostały zniszczone. 

 

Radny Wiktor Majda zgłosił 1 interpelację: 

 

1) Zabezpieczyć studnię zlokalizowaną  przy posesji Pana   

Krzyżanowskiego w miejscowości Osiek Drawski. 

   

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 4 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 5.  

 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie 

następujące projekty uchwał: 

1) w sprawie odrzucenia wniosku mieszkańców o przeprowadzenie 

referendum lokalnego na wniosek mieszkańców dotyczącego planowanej 

budowy zakładu utylizacji opon samochodowych w Wierzchowie – druk 

nr 245, który szczegółowo omówił Sekretarz gminy Tomasz Suchoński, 

odczytał uzasadnienie do projektu uchwały 

 

 



Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XXXIII/237/2013 w sprawie odrzucenia wniosku 

mieszkańców o przeprowadzenie referendum lokalnego na wniosek 

mieszkańców dotyczącego planowanej budowy zakładu utylizacji opon 

samochodowych w Wierzchowie– która stanowi załącznik nr 2 do nin. 

protokołu. 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk nr 

246, który omówiła Skarbnik Gminy Urszula Lew. Poinformowała o 

zwiększeniu dochodów bieżących budżetu Gminy Wierzchowo w 

wysokości 14.000,00 zł. Są to dochody z tytułu otrzymania darowizny od 

firmy ENEA Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu na realizację 

zadań publicznych przez Gminę Wierzchowo w dziedzinie kultury – 

zwiększenie dotacji podmiotowej dla Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Turystyki w Wierzchowie na realizacje zadań w dziedzinie kultury, w 

tym: na organizację koncertu Krzysztofa Krawczyka z okazji Dnia Matki 

– 6.000,00 zł oraz na pozostałe zadania związane z działalnością 

kulturalną – 8.000,00 zł. 

Radny Stefan Żołynia zapytał, czy te pieniądze są na koncie Urzędu ? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że umowa jest podpisania i na dniach 

pieniądze powinny wpłynąć. 

Radny Ryszard Borowicz, po pierwsze pogratulował Wójtowi za to , że 

zabiegał o te środki. Rada Sołecka w Sośnicy współpracowała z firmą 

ENEA. Udało się przekonać firmę by linia energetyczna przebiegała 

między Będlinem a Sośnicą, tj. 200 metrów od najbliższych zabudowań – 

Rada Sołecka przy współpracy z Wójtem do tego doprowadziła. 

Inwestycja przebiega w miejscowości Sośnica, prawda jest taka, że gdyby 

nie było inwestycji nie było by darowizny. Zgłosił prośbę, którą poparła 

Komisja Kultury, by z części pieniędzy, które wpłynęły jak darowizna 

przeznaczyć na uzupełnienie placu zabaw o brakujące elementy, których 

nie ma a są na pozostałych placach zabaw. Jako Sołectwo uzyskaliśmy 

ławeczki, słupki do piłki siatkowej pomalowane, mamy nową siatkę nie 

mamy piłki. Sośnica, jako sołectwo zasługuje, żeby plac zabaw uzupełnić 

o brakujące elementy zabawowe, ponieważ ta darowizna wynika z 

inwestycji. Radny zwrócił się do Wójta o ewentualne przeznaczenie tych 

środków na wymieniony wyżej cel. 

Z kolei Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zaproponowała by z tych 

środków przeprowadzić remont świetlicy w Wielbokach. 



Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz poprosił radnych by 

odnieśli się konkretnie do projektu uchwały, a nie do podziału środków. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wierzchowo na 2013 rok. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXIII/238/2013 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – która stanowi 

załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że 

odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 

Poinformował również, że czuje się odpowiedzialny za kwestię Sali w 

Świerczynie – wysłał ludzi do sali następnego dnia, którzy obejrzeli stan sali, ale 

po otrzymaniu telefonu od Kierownika Biblioteki, która poinformowała, że 

sprawę naprawy dachu sali wiejskiej w Świerczynie załatwia z wykonawcą, 

który przeprowadzał remont odstąpił od dalszych czynności dotyczący 

likwidacji zacieków. Dodał, że na sali dalej leje się woda deszczowa, a na ten 

czas Kierownik jest nieobecna. Wójt na powyższe odpowiedział, że jest 

przygotowane pismo, które po powrocie z urlopu Kierownika Biblioteki będzie 

podpisane i przesłane do Pana Prętkiego (w sprawie przeciekającego dachu). 

 

Na salę obrad o godz. 14
40

 przybył Radny Adam Samulewski. Aktualna ilość 

Radnych biorących udział w posiedzeniu – 14. 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił, że na terenie przy remizie strażackiej w Żabinku 

wokół studzienki wypłukany jest grunt, który zagraża bezpieczeństwu dzieci ze 

względu na bliskość placu zabaw. Radny poprosił o zabezpieczenie miejsca. 

   

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A. Kaczorkiewicz zamknął pkt 6 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 7 . 

 

 



Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz z okazji obchodów Dnia 

Samorządowca złożył Wójtowi i pozostałym pracownikom samorządowym 

serdeczne życzenia. 

Przekazał również życzenia dla wszystkich Radnych Rady Gminy Wierzchowo 

przesłane przez Szkołę Podstawową w Wierzchowie. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 7 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 14
50

 zamknął obrady XXXIII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. T. Wieczorek      ……………….. 

2. D. Majewska    ………………..  


